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Protokół Nr XCI/23 

z Sesji Rady Gminy Widawa 

odbytej w dniu 28 listopada 2023 roku 

w Gminnym Ośrodku Kultury w Widawie 

 

 

Ustawowa liczba radnych – 15 

Faktyczna liczba radnych – 15 

Liczba radnych obecnych – 15 

 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 915 

Sesję zakończono o godz. 1110 

 

Ad. 1 

Kolejne posiedzenie Rady Gminy otworzył Pan Sławomir Stępnik – Przewodniczący Rady 

Gminy, który powitał wszystkich uczestników spotkania. Następnie po odczytaniu informacji 

związanej z obowiązkiem transmisji obrad oraz po dokonaniu sprawdzenia obecności 

stwierdził prawomocność obrad. 

(Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

 

Ad. 2 

W kolejnym punkcie Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad, który 

przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie XCI Sesji Rady Gminy Widawa i stwierdzenie prawomocności obrad oraz 

prawidłowości zwołania sesji. 

2. Przedstawienie proponowanego porządku obrad. 

3. Zgłaszanie uwag do protokołu z ostatniego posiedzenia. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Widawa na 2023 r. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Widawa na lata 2023-2038. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

2024 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 

podstawa do obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Widawa w 2024 roku. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na 2024 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej przy Samodzielnym Publicznym 

Zakładzie Podstawowej Opieki Zdrowotnej w Widawie oraz zwołania jej pierwszego 

posiedzenia. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Widawa 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 
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o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2024”. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Widawa. 

12. Wolne wnioski i zapytania. 

13. Sprawy różne. 

14. Zamknięcie obrad. 

Do porządku obrad nie zgłoszono uwag. 

 

Ad. 3 

Realizując porządek obrad Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do przedłożonego 

protokołu z ostatniego posiedzenia. 

Do protokołu nie zgłoszono uwag. 

 

Ad. 4 

W kolejnym punkcie Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Panią Ewę Wartałowicz 

– Skarbnik Gminy i omówienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy. 

Odnosząc się do powyższej prośby Pani Skarbnik poinformowała zebranych o tym, iż 

w przedłożonym projekcie uchwały dokonuje się zmian dochodów oraz wydatków 

budżetowych. Następnie wymieniła kwoty tych korekt oraz czynniki, które wpływają na 

konieczność ich wprowadzenia. Dodała również to, iż w związku z tymi modyfikacjami 

zmianie uległ również załącznik numer trzy planu finansowego gminy, który przedstawia 

nakłady inwestycyjne. W dalszej kolejności wymieniła kwotę deficytu wskazując 

jednocześnie źródła jego finansowania. Następnie poinformowała zebranych o tym, iż 

załącznik numer 4 niniejszego obrazuje plan przychodów i rozchodów natomiast 

w załączniku numer 5 ujęty został plan dotacji dla podmiotów zaliczanych do sektora 

finansów publicznych, które również uległy zmianie. 

Następnie z uwagi na brak jakichkolwiek pytań do przedmiotowego projektu uchwały 

Przewodniczący Rady odczytał jego treść, a następnie zarządził głosowanie nad jego 

podjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady Gminy oznajmił, 

iż Uchwała Nr XCI/508/23 w sprawie zmiany w budżecie Gminy Widawa na 2023 r. została 

przyjęta 15 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr XCI/508/23 w sprawie zmiany w budżecie 

Gminy Widawa na 2023 r. stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 

 

Ad. 5 

Do omówienia kolejnego punktu poproszona została również Skarbnik Gminy, która 

wyjaśniła, iż zgodnie ze zmianami w budżecie dokonano również korekt w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej. Następnie wymieniała kwoty dochodów i wydatków, które uległy 

zwiększeniu bądź zmniejszeniu, a także sumę wyniku budżetowego. Nadmieniła również 
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o tym, że przychody zostały zmniejszone. W dalszej kolejności wymieniła przedsięwzięcia, 

które zostały zmienione. Na zakończenie swej wypowiedzi Skarbnik Gminy poinformowała 

zebranych wyjaśniła w jakim celu dokonano tych modyfikacji. 

W dalszej kolejności ze względu na to, iż nikt z obecnych radnych nie zgłosił żadnych pytań, 

ani uwag Przewodniczący Rady odczytał jego treść, a następnie zarządził głosowanie nad 

jego podjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady Gminy oznajmił, 

iż Uchwała Nr XCI/509/23 zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

prognozy Finansowej Gminy Widawa na lata 2023-2038 została przyjęta 15 głosami „za”, 

czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr XCI/509/23 zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Widawa na lata 2023-2038 stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu). 

 

Ad. 6 

O przedstawienie kolejnego projektu uchwały poproszona została także Pani Skarbnik. 

Wyjaśniła ona mianowicie, że przy planowaniu proponowanych stawek podatku od 

nieruchomości uwzględniony został wzrost inflacji w wysokości 15%. Następnie zaznaczyła, 

iż szczegóły dotyczące powyższej kwestii zawarte zostały w projekcie przedłożonej uchwały. 

W dalszej kolejności zapytała, czy ma omawiać dokładniej ten akt, czy też był on może 

wcześniej omawiany na komisjach. 

Przewodniczący Rady zauważył, iż poszczególne stawki podane są w projekcie uchwały. 

Następnie głos zabrał Pan Michał Włodarczyk – Wójt Gminy, który zaznaczył, iż jak co roku 

należy pochylić się nad podatkami, gdyż jest to jedna z ważnych kwestii dotyczących budżetu 

gminy. Dodał, iż z tych wpływów wykonywane są ustawowe zadania niemniej jednak 

podkreślił, iż wiele innych składników się na to składa takich, jak chociażby subwencje, czy 

też dotacje. W dalszej kolejności wyjaśnił, iż tak jak wspomniała Pani Skarbnik wskaźnik 

inflacji za pierwsze półrocze tego roku określony został w wysokości 15%. Następnie 

przyznał, iż jest to dość znaczący wzrost i odzwierciedla to również realizacja budżetu gminy, 

gdzie praktycznie bez mała do każdej inwestycji należy dokładać pieniądze. Ponadto wyraził 

nadzieję na to, że inflacja będzie spadała i będzie dużo niższa w przyszłym roku. Dodał, iż 

bez względu na to w obecnej chwili należy bazować na tych danych, które obecnie 

obowiązują zgodnie z przepisami prawa. Kontynuując swe wystąpienie Wójt Gminy 

zaznaczył, iż w toku dalszej wypowiedzi będzie odnosił się również do pozostałych 

proponowanych stawek podatków, których wzrost planuje się średnio o około 11%. 

Przypomniał również, iż powyższa kwestia była omawiana na wspólnym posiedzeniu stałych 

komisji rady. Nadmienił również o tym, że podatek rolny zostanie jedynie nieznacznie 

podniesiony żeby nie obciążać znacząco rolników aczkolwiek prawo daje możliwość dużego 

wzrostu. Dodał, że wzrost będzie w wysokości 7%, gdyż nie można sobie pozwolić na to, by 

w ogóle nie podnosić stawek ponieważ zabrakłoby środków na wykonywanie podstawowych 

zadań, co w rezultacie grozi nałożeniem dyscypliny finansowej za to, że budżet gminy się nie 

zbilansuje. Przypomniał, że projekt planu finansowego uwzględniający proponowane 
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wysokości podatków został już przedłożony Regionalnej Izbie Obrachunkowej. W dalszej 

kolejności Pan Wójt wyraził nadzieję na to, iż w pierwszej dekadzie stycznia kolejnego roku 

po uzyskaniu pozytywnej opinii uda się przyjąć wspomniane prowizorium, które będzie 

jeszcze szczegółowo omawiane na komisjach. Wyjaśnił również zebranym to, że środki 

pochodzące z podatku stanowią wkład własny do realizowanych programów. Ponadto dodał, 

iż na kolejny rok wspomnianych programów zaplanowanych jest bardzo dużo, natomiast 

budżet gminy wyodrębniony na inwestycje zamknie się kwotą około 25 milionów złotych 

dlatego też trzeba mieć środki zabezpieczone na wkład własny. Dodatkowo podkreślił, iż 

pozostają jeszcze inne opłaty, które trzeba na bieżąco realizować począwszy chociażby od 

kosztów oświetlenia poprzez rachunki ponoszone za utrzymywanie bezdomnych zwierząt 

w schronisku. W tym miejscu zauważył, iż w bieżącym roku nie były podnoszone stawki za 

odbiór odpadów z terenu naszej gminy, co wcale nie oznacza tego, że nie należało ich 

podnieść, a co za tym również idzie należy brakującą kwotę zbilansować z posiadanych 

oszczędności w wysokości około 70 tysięcy złotych. Nadmienił jeszcze o tym, iż podniesienie 

o 50 groszy wspomnianej stawki by wystarczyło, niemniej jednak należałoby rozesłać 

wszystkim powiadomienia o takim fakcie, co również wygenerowałoby dodatkowe koszty 

dlatego też podjęta została decyzja o pozostawieniu ich bez zmian. Kontynuując wypowiedź 

Wójt Gminy podkreślił, iż proponowane stawki podatku nie stanowią górnej granicy i nigdy 

w ten sposób nie były ustalane. Dodał, iż różnica między proponowanymi, a górną granicą 

stawek podatku stanowi ponad 3 złote. Nadmienił również o tym, iż niektóre samorządy 

przyjmują maksymalną wysokość natomiast w przypadku naszej gminy czynione są takie 

wyliczenia żeby zarówno wystarczyło środków w budżecie, a tym samym żeby nie obciążać 

również nadmiernie mieszkańców. Na zakończenie swego wystąpienia Wójt Gminy 

podsumowując podkreślił, iż należy postępować w sposób rozsądny i zgodny z prawem.  

W dalszej kolejności ze względu na brak jakichkolwiek pytań do omówionego 

i przedłożonego w tym punkcie projektu uchwały Przewodniczący Rady odczytał jego treść. 

Następnie zarządził głosowanie nad jego podjęciem w wyniku, którego Uchwała 

Nr XCI/510/23 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 

rok została przyjęta 13 głosami „za”, przy 2 głosach radnych: Marka Kapiczyńskiego oraz 

Sylwestra Morawskiego „wstrzymujących się”. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr XCI/510/23 w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

 

Ad. 7 

W tym punkcie głos zabrała Skarbnik Gminy, która w pierwszej kolejności poinformowała 

zebranych o tym, iż podstawowy podatek rolny wyliczany jest w gminach w oparciu o cenę 

kwintala żyta podaną przez Główny Urząd Statystyczny. Dodała iż stanowi on dwu 

i półkrotność wspomnianej wartości i wynosi 224,074 złotych natomiast proponowana 

w projekcie stawka jest na poziomie 180 złotych.  

W uzupełnieniu do powyższej wypowiedzi głos zabrał Wójt Gminy, który zwrócił zebranym 

uwagę na to, iż stawka podatku rolnego jest obniżana. Przypomniał, że Główny Urząd 

Statystyczny ustalił ją na poziomie 224 złotych natomiast ujęta w projekcie uchwały kwota 
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jest o 44 złote niższa i wynosi 180 złotych. 

Następnie ze względu na brak jakichkolwiek pytań do omówionego i przedłożonego w tym 

punkcie projektu uchwały Przewodniczący Rady odczytał jego treść i zarządził 

głosowanie nad jego podjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady oznajmił, iż Uchwała 

Nr XCI/511/23 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 

podstawa do obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Widawa w 2024 roku została 

przyjęta 15 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr XCI/511/23 w sprawie obniżenia średniej ceny 

skupu żyta przyjmowanej jako podstawa do obliczania podatku rolnego na obszarze 

Gminy Widawa w 2024 roku stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

 

Ad. 8 

Do omówienia kolejnego projektu poproszona została również Pani Skarbnik, która wyjaśniła 

zebranym to, iż roczne stawki od środków transportowych nie mogą przekroczyć wysokości 

górnych limitów przewidzianych dla danej grupy pojazdów określonych w obwieszczeniu 

Ministra Finansów. Następnie zaznaczyła, iż proponowane stawki zawarte zostały 

w przedmiotowym projekcie uchwały. 

W dalszej kolejności ze względu na brak jakichkolwiek pytań do omówionego 

i przedłożonego w tym punkcie projektu uchwały Przewodniczący Rady odczytał jego 

treść. 

Następnie zarządził głosowanie nad jego podjęciem w wyniku, którego Uchwała 

Nr XCI/512/23 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

na 2024 rok została przyjęta 14 głosami „za”, przy 1 głosie radnego M. Kapiczyńskiego 

„wstrzymującym się”. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr XCI/512/23 w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych na 2024 rok stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu). 

 

Ad. 9 

W kolejnym punkcie jako pierwszy głos zabrał Wójt Gminy, który wyjaśnił zebranym to, że 

Radę Społeczną powołuje Rada Gminy na wniosek Wójta Gminy, który jest jednocześnie 

Przewodniczącym tej rady. Dodał, iż jest to taki organ opiniodawczy, a częściowo również 

kontrolny jeśli chodzi o Publiczny Ośrodek Zdrowia w Widawie. Następnie zwrócił uwagę na 

to, iż kadencja obecnej rady dobiegła końca w związku, z czym należy powołać nowy skład. 

W toku dalszej wypowiedzi poinformował zebranych o tym, jacy przedstawiciele powinni 

pełnić funkcje członków przedmiotowej rady, a następnie wymienił zaproponowane 

w projekcie uchwały osoby. Ponadto wskazał termin pierwszego posiedzenia oraz wymienił 

przykładowy zakres prac, którymi zajmuje się wspomniany organ. W dalszej kolejności Wójt 

Gminy odnosząc się do działalności Ośrodka Zdrowia pokrótce omówił jego bieżące 

funkcjonowanie zachęcając równocześnie mieszkańców do brania udziału w różnego rodzaju 

akcjach profilaktycznych. Ponadto raz jeszcze zaznaczył, to że praca Rady Społecznej jest 
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bardzo ważna, gdyż nadzoruje wspomnianą jednostkę między innymi poprzez opiniowanie 

sprawozdania finansowego, czy też planu budżetu.  

W dalszej kolejności ze względu na brak jakichkolwiek pytań do omówionego 

i przedłożonego w tym punkcie projektu uchwały Przewodniczący Rady odczytał jego 

treść. 

Następnie zarządził głosowanie nad jego podjęciem w wyniku, którego Uchwała 

Nr XCI/513/23 w sprawie powołania Rady Społecznej przy Samodzielnym Publicznym 

Zakładzie Podstawowej Opieki Zdrowotnej w Widawie oraz zwołania jej pierwszego 

posiedzenia została przyjęta 15 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich obecnych 

radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr XCI/513/23 w sprawie powołania Rady 

Społecznej przy Samodzielnym Publicznym Zakładzie Podstawowej Opieki Zdrowotnej 

w Widawie oraz zwołania jej pierwszego posiedzenia stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził kilkuminutową przerwę (obrady opuścił radny 

M. Kapiczyński).  

 

Ad. 10 

Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Wójta Gminy w celu 

omówienia kolejnego projektu uchwały.  

Na wstępie swej wypowiedzi Pan Wójt nadmienił o tym, iż zapisy ustawowe obligują do 

corocznego podejmowania uchwały dotyczącej cytowanego w przedmiotowym akcie 

programu. Następnie wyjaśnił, iż omawiany dokument reguluje wszystkie kwestie dotyczące 

wydatkowania i rozliczania przekazywanych organizacjom pozarządowym środków 

finansowych. W toku dalszej wypowiedzi wymienił stowarzyszenia oraz kluby sportowe 

działające na terenie naszej gminy, które korzystają z takiego typu wsparcia. Następnie 

poinformował, iż kwota jaka została wyasygnowana w budżecie na wsparcie finansowe 

działalności tych organizacji to 89 tysięcy złotych. W toku dalszego wystąpienia Wójt Gminy 

pokrótce omówił zasady, na jakich może być udzielane i w jaki sposób rozliczane jest 

wspomniane dofinansowanie, które zawarte zostały w omawianym dokumencie. Ponadto 

odczytał priorytetowe zadania publiczne, na jakie mogą być wydatkowane środki finansowe 

oraz te, których nie można realizować w ramach otrzymanego wsparcia. Przyznał następnie, 

iż wachlarz wymienionych przedsięwzięć jest dość szeroki i zbieżny z tymi, które zostały 

zawarte w ustawie o samorządzie gminnym. Ponadto zaznaczył, iż po realizacji danego 

działania należy w dalszej kolejności dokonać rozliczenia przedkładając odpowiednie 

sprawozdanie, które następnie jest rozpatrywane przez pracowników Referatu Oświaty 

i Sportu. Nadmienił również o tym, że w trakcie kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

która w tym roku ma miejsce jest przede wszystkim wnikliwie sprawdzana wspomniana 

dokumentacja ponieważ są to środki z dotacji przekazywanej przez gminę. W toku dalszej 

wypowiedzi Pan Wójt wymienił oraz omówił kilka działań, jakie były realizowane przez 

wspomniane stowarzyszenia, czy też kluby sportowe w ramach otrzymywanego wsparcia. Na 

zakończenie podkreślił to, że jego zdaniem są to dobrze wykorzystane pieniądze ponieważ 

społeczność lokalna z tego korzysta i jest z tego zadowolona. 
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Następnie ze względu na brak jakichkolwiek uwag do omówionego projektu uchwały 

Przewodniczący Rady odczytał jego treść i zarządził głosowanie nad jego podjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XCI/514/23 w sprawie uchwalenia 

„Programu współpracy Gminy Widawa z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024” została przyjęta 14 głosami 

„za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr XCI/514/23 w sprawie uchwalenia „Programu 

współpracy Gminy Widawa z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024” stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu). 

 

Ad. 11 

Do omówienia kolejnego projektu uchwały poproszona została Pani Edyta Bulniak-Bąk – 

Kierownik Referatu Oświaty i Sportu.  

Wyjaśniła ona w pierwszej kolejności to, że zapisy ustawy – Karta Nauczyciela określają 

zasady wynagradzania nauczycieli dlatego obowiązkiem organu prowadzącego szkołę jest 

podjęcie uchwały, która będzie określała wysokość stawek oraz szczególne warunki 

przyznawania im dodatków, które następnie wymieniła. Ponadto dodała, iż omawiany 

regulamin precyzuje również warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i doraźnych zastępstw oraz wysokość przyznawanych nagród dla 

nauczycieli. Następnie wyjaśniła, iż regulacja zawarta w niniejszym projekcie uchwały 

została dostosowana do funkcjonującej w gminie sieci szkół i przedszkola. Podkreśliła 

również to, że należało dokonać wnikliwej i szczegółowej analizy wszelkich kwestii 

ponieważ obecny regulamin funkcjonuje od roku 2009 w związku, z czym zawarte w nim 

stawki są na bardzo niskim poziomie. Nadmieniła także o tym, że omawiany dokument 

musiał zostać skonsultowany ze związkami zawodowymi nauczycieli oraz przedstawicielami 

tych związków reprezentujących placówki oświatowe z naszej gminy i dyrekcją. Dodatkowo 

wyjaśniła jeszcze to, że proponowane w projekcie stawki zostały już uwzględnione w planach 

finansowych poszczególnych szkół na kolejny rok, a tym samym również w projekcie 

budżetu gminy. 

Następnie głos zabrał radny J. Krata, który zapytał o to, czy na wypłatę wynagrodzeń 

pieniądze pochodzą z budżetu państwa, czy też samorządy z własnych środków to finansują. 

W odpowiedzi na powyższe Pani Kierownik wyjaśniła, iż subwencji oświatowej, jak 

wiadomo nie wystarcza na wszystko w związku, z czym dokładane są pieniądze z budżetu 

gminy. Dodała, iż taka sytuacja jest w całym kraju. 

W powyższej kwestii następnie głos zabrał Wójt Gminy, który zauważył iż w temacie 

placówek oświatowych można długo dyskutować niemniej jednak wiadomo, że koszty 

utrzymania szkół rosną ze względu chociażby na wzrost płac, na które przeznaczane są 

najwyższe kwoty. Wspomniał także o wzroście kwot najniższego wynagrodzenia, a następnie 

pokrótce przedstawił efekty finansowe tych podwyżek. Przyznał, iż nauczycielom oraz 
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pracownikom niepedagogicznym przysługują te podwyżki, gdyż każdy ma prawo do 

godziwego zarobku. Ponadto wspomniał również o rosnących kosztach utrzymania budynków 

oświatowych, a także wysokości kwoty, jaka jest dokładana z budżetu gminy na ten cel. 

W toku dalszej wypowiedzi przedstawił prace, jakie zostały przeprowadzone i będą jeszcze 

realizowane w poszczególnych placówkach oraz jakie oszczędności zostały z nich osiągnięte. 

W toku tej wypowiedzi przedstawił szczegóły dotyczące planowanej termomodernizacji 

szkoły w Widawie. Podkreślił również to, że należy wykonać wspomniane zadanie chociaż 

inwestycje drogowe według większości społeczeństwa są ważne niemniej jednak 

najważniejsze jest dobro dzieci i ich edukacja. Następnie wracając do tematu związanego 

z omawianym dokumentem Wójt Gminy wyjaśnił, iż należy podnieść kwoty dodatku za 

wychowawstwo w przedszkolu, bo z uwagi na oszczędności od lat nie były one podnoszone. 

W dalszej kolejności przedstawił kwestię związaną z przyznawaniem dodatku funkcyjnego. 

Ponadto wspólnie z Panią Kierownik przekazali informację dotyczącą uprawomocnienia się 

i funkcjonowania omawianego aktu. Następnie raz jeszcze podkreślił to, że w szkołach jest 

jeszcze bardzo wiele prac do zrobienia, a w szczególności we Widawie. Wspomniał także 

o planowanym remoncie budynku w Brzykowie, a także omówił przedsięwzięcie związane 

z montażem piecy na pellet. W dalszej kolejności przedstawił szczegóły zadania dotyczącego 

instalacji fotowoltaicznych, a także budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. Ponadto 

zaznaczył, iż w momencie, gdy tylko ogłoszony zostanie program „Plan Rozwoju Obszarów 

Wiejskich”, to ponownie zostanie złożony wniosek o dofinansowanie budowy kolejnych 

oczyszczalni ponieważ jest duże zainteresowanie tym tematem wśród mieszkańców. 

Następnie przedstawił korzyści płynące z realizacji tego typu zadań. Na zakończenie swego 

wystąpienia Wójt Gminy omówił jeszcze kwestię dotyczącą planowanego zakupu wozu 

asenizacyjnego. 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem dotyczącym kwot 

dodatków zawartych w omawianym akcie. Mianowicie chodziło mu o to, czy te proponowane 

kwoty od 500 do 1 500 złotych są wymagane ustawowo. 

Odpowiadając na powyższe Pani Kierownik wyjaśniła, iż musi być zrobiony jakiś przedział 

ponieważ dodatek naliczany jest w zależności od liczby dzieci w danym oddziale. Następnie 

zauważyła, iż wspomniane kwoty dotyczyły dyrekcji.  

Przewodniczący zaprzeczył i wyjaśnił, że jeżeli chodzi o dyrektora, to on rozumie, że jest to 

zależne od oddziałów.  

Następnie Pani Kierownik zauważyła, iż nie ma takiego dodatku w kwocie 500 złotych dla 

nauczyciela. 

Po przejrzeniu materiałów Przewodniczący przyznał, iż rzeczywiście dotyczy on dyrektora. 

W dalszej kolejności zapytał jeszcze o dodatek za pełnienie funkcji mentora oraz doradcy 

metodycznego.  

W odpowiedzi na powyższe Pani E. Bulniak-Bąk wyjaśniła, iż funkcji doradcy metodycznego 

nie ma w szkołach na obecną chwilę natomiast w regulaminie musi być uwzględniona na 

wypadek, gdyby zaszła konieczność zatrudnienia takiej osoby. Następnie wyjaśniła na czym 

polega i jak naliczany jest dodatek dla mentora.  
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Kolejne pytanie, które skierował Przewodniczący Rady dotyczyło 1% przeznaczonego na 

nagrody dla nauczycieli. Ponadto zauważył, iż jest duża rozbieżność pomiędzy skalą 

procentową środków do rozdysponowania o jakiej decyduje Wójt oraz Dyrektor Szkoły 

i okazuje się, że większe możliwości ma Dyrektor, co jego zdaniem jest trochę nie tak. 

W odpowiedzi na te uwagi Pani Kierownik wyjaśniła, iż pewne kwestie obliguje ustawa. 

Następnie podkreśliła to, że nagrody dla Dyrektorów, których jest tylko trzech ustala Wójt 

natomiast dla nauczycieli Dyrektorzy w związku, z czym należało zachować pewne 

proporcje. 

W dalszej kolejności ze względu na brak dalszych pytań do omówionego i przedłożonego 

w tym punkcie projektu uchwały Przewodniczący Rady odczytał jego treść.  

Następnie zarządził głosowanie nad jego podjęciem w wyniku, którego Uchwała 

Nr XCI/515/23 w sprawie ustalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych 

w szkołach i przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Widawa została 

przyjęta 14 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich obecnych na sali radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr XCI/515/23 w sprawie ustalenia Regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Widawa stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

 

Ad. 12 

W tym punkcie radna Ewa Kaczmarek zapytała o program dotyczący dofinansowania na 

budowę fotowoltaiki. 

W odpowiedzi na powyższe Wójt Gminy wyjaśnił, iż nadal jeszcze nie jest to rozstrzygnięte 

ponieważ został przedłużony termin rozpatrywania dokumentów. Następnie poinformował 

zebranych o tym, że na kwotę przeszło 700 milionów złotych złożonych zostało wniosków. 

Dodatkowo zapewnił, iż jak tylko będą jakieś informacje w powyższym temacie, to będą one 

przekazane zainteresowanym osobom.  

 

Ad. 13 

W punkcie dotyczącym spraw różnych Przewodniczący Rady odczytał informację dotyczącą 

podmiotu, który został wyznaczony jako miejsce, w którym będzie wykonywana nieodpłatnie 

praca na cele społeczne. 

Następnie głos zabrał Wójt Gminy, który zaprosił wszystkich zebranych na Wigilię Gminną, 

która odbędzie się 15 grudnia o godzinie 16 w Gminnym Ośrodku Kultury. Ponadto poprosił 

o rozpropagowanie plakatów oraz informacji na temat organizowanego po raz pierwszy 

Jarmarku Bożonarodzeniowego. W dalszej kolejności nadmienił o tym, iż niebawem zostanie 

ustalony termin posiedzenia komisji, a także ostatniej w tym roku sesji.  

Z powyższą uwagą zgodził się Pan Przewodniczący, który zaznaczył, iż w połowie miesiąca 

zwołana zostanie komisja w celu omówienia projektu budżetu a następnie sesja rady. 

Wójt Gminy dodał jeszcze, iż na tym ostatnim posiedzeniu zostaną podsumowane wszystkie 

inwestycje oraz sprawy bieżące, a także nakreślone zostaną dalsze plany. 

Następnie głos zabrała radna E. Kaczmarek, która poprosiła o to, by nie wyznaczać tych 

posiedzeń przed świętami. 
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Odnosząc się do tej uwagi Wójt Gminy poinformował, że raczej po świętach pod koniec roku 

będzie ustalone chyba, że coś będzie pilnego do uchwalenia. 

Z kolei Przewodniczący Rady przyznał, iż weźmie tą prośbę pod uwagę.  

Na koniec Wójt Gminy poinformował zebranych o odpuście, który odbędzie się 30 listopada 

w Parafii Restarzew, gdzie również zostanie oddana do użytku wyremontowana sala w OSP. 

 

Ad. 14 

Z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy podziękował za 

udział w obradach i zamknął kolejne posiedzenie Rady Gminy Widawa. 

Na tym protokół zakończono. 

           Przewodniczący 

Protokołowała:             Rady Gminy Widawa

   

Jolanta Szuleta    Sławomir Stępnik 


